
Dezvoltatorul Veranda Mall se aºteaptã
sã recupereze investiþia în cinci ani

(Interviu cu domnul Andrei Pogonaru, dezvoltator al
proiectului Veranda)

Reporter: În ce stadiu este con-
strucþia mall-ului Veranda, de la
Obor?

Andrei Pogonaru: În prezent, la
doar ºapte luni de la demararea
construcþiei centrului comercial
Veranda în septembrie 2015, am fi-
nalizat deja 60% din lucrãri. Funda-
þia de beton a fost turnatã, iar în
acest moment se lucreazã la struc-
tura de rezistenþã, pentru care co-
laborãm cu compania Bog'Art. Pes-
te 500 de muncitori se aflã pe ºan-
tier ºi se asigurã cã sunt respectate
planurile, astfel încât în trimestrul
al patrulea 2016 sã oferim locuito-
rilor din zona Obor un spaþiu mo-
dern pentru a-ºi face cumpãrãturi-
le ºi pentru a-ºi petrece timpul
liber.

Proiectul va avea o suprafaþã
construitã de 67.000 metri pãtraþi,
pe un teren de 4,5 hectare, ºi va in-
clude aproape 30.000 de metri pã-
traþi închiriabili, un spaþiu verde
extins (15.000 mp) ºi peste 1.000
de locuri de parcare.

Reporter: La cât se ridicã investi-
þia totalã în mall ºi cum a fost fi-
nanþatã?

Andrei Pogonaru: Investiþia to-
talã se ridicã la 60 de milioane de
euro. Recent am finalizat ºi sem-
narea acordului de finanþare cu
Raiffeisen Bank SA ºi Raiffeisen
Bank International AG, pentru
suma de 25,5 milioane de euro,
care poate fi majoratã pânã la 28,5
milioane de euro. Restul investiþiei,
de aproape 60%, este asiguratã din
capitalul propriu.

Reporter: În cât timp consideraþi
cã poate fi recuperatã investiþia?

Andrei Pogonaru: Suntem foar-
te optimiºti în ceea ce priveºte pro-
iectul Veranda, întrucât încã din
primul moment am avut în vedere
acoperirea nevoilor clienþilor atât
în zona de fashion, cât ºi în zona de
entertainment, oferind o experien-
þã unicã pentru zona Obor. Toate

acestea reprezintã o garanþie în
ceea ce priveºte rezultatele aºtep-
tate. O dovadã în acest sens este
gradul mare de ocupare pe care
l-am înregistrat cu aproape un an
înainte de deschidere ºi discuþiile
pe care le avem în acest moment
cu potenþiali chiriaºi. Ne aºteptãm
sã recuperãm investiþia în 5 ani.

Reporter: Care sunt estimãrile
privind data de deschidere a
mall-ului?

Andrei Pogonaru: Lucrãrile de-
curg conform planurilor, astfel cã
deschiderea centrului comercial va
avea loc în trimestrul patru al aces-
tui an.

Reporter: Care au fost probleme-
le întâmpinate în acest proiect ºi
cum au fost depãºite?

Andrei Pogonaru: Probabil cea
mai mare provocare a fost reloca-
rea fabricii Prodplast pe platforma
Faur, unde îºi continuã în prezent
activitatea, ºi obþinerea investiþiilor
necesare pentru aceastã acþiune.

Compania a înregi-
strat de la preluare
creºteri continue, iar
rezultatele de luna
trecutã au fost unele
dintre cele mai bune
din ultimii ani.

Proiectul Veranda este unul
complex, la care lucrãm încã din
anul 2010. În toatã aceastã perioa-
dã ne-am confruntat cu diferite si-
tuaþii neprevãzute, însã am reuºit
sã le depãºim întotdeauna cu
succes.

Reporter: Care este rata de ocu-
pare, în acest moment? Care sunt
principalii chiriaºi?

Andrei Pogonaru: Centrul co-
mercial Veranda a atins o ratã de
ocupare de 70% cu aproape un an
înainte de lansare. Acest lucru ne
aduce mai aproape de îndeplinirea
obiectivelor în privinþa ratei de
ocupare ºi ne confirmã rolul pozi-
tiv pe care centrul comercial îl are
asupra zonei Obor. Mai mult, în

prezent, suntem în
discuþii avansate
cu alþi viitori chi-
riaºi pentru un pro-

cent adiþional de
10% din totalul su-

prafeþei închiriabile ºi
ne aºteptãm ca în urmãtoa-

rele luni sã ajungem la un grad de
ocupare de 100%.

Prin proiectul Veranda ne-am
propus sã oferim consumatorilor
un spaþiu modern pentru sho-
pping, distracþie ºi relaxare. Supra-
faþa închiriabilã de aproape 30.000
metri pãtraþi va fi ocupatã de o di-
versitate mare de chiriaºi din zona
fashion, servicii ºi divertisment.
Cea mai mare suprafaþã a fost
preînchiriatã încã de la lansarea
proiectului de cãtre Carrefour, care
va deschide un hipermarket de
aproximativ 10.000 mp. ªi H&M va
avea un magazin cu o suprafaþã
considerabilã, de 2.000 mp. Alte
brand-uri ce se vor gãsi în centrul
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Proiectul va
avea o suprafaþã

construitã de 67.000
metri pãtraþi, pe un teren

de 4,5 hectare, ºi va
include aproape 30.000

de metri pãtraþi
închiriabili.

Investiþii



comercial Veranda sunt: CCC,
Deichmann, Pimkie, Zaza, Triumf,
în zona de fashion, printre restau-
rante se numãrã Pizza Coloseum,
Salad Box ºi K-Gril. Consumatorii
vor avea la dispoziþie ºi nume pre-
cum Pepco, DM, Yves Rocher, Me2-
You, Diverta, etc.

Reporter: Cum consideraþi cã va
schimba acest proiect zona?

Andrei Pogonaru: În primul
rând, ne-am propus încã de la înce-
put dezvoltarea acestei zone a Bu-
cureºtiului, recunoscutã ca fiind
una cu o densitate ridicatã ºi cu
tradiþie în comerþ. Existã peste
166.000 de familii, ceea ce înseam-
nã peste 430.000 de persoane, care
locuiesc la mai puþin de 10 minute
distanþã de proiectul nostru ºi care
au o varietate de nevoi de sho-
pping ºi petrecere a timpului liber.
Vom aduce un suflu nou pe piaþa
proiectelor de retail din Bucureºti,
prin construirea unui mall de pro-
ximitate, ºi nu unul de destinaþie,
un centru comercial adaptat nece-
sitãþilor locuitorilor din zonã.

De asemenea, cunoaºtem zona
Obor ca fiind una comercialã încã
din cele mai vechi timpuri ale isto-
riei oraºului. Prin proiectul nostru,
încercãm revitalizarea acestui spa-
þiu, reînvierea caracterului comer-
cial. Dorim sã oferim consumatori-
lor o experienþã completã, cu o di-
versitate largã de magazine, dar ºi
spaþ i i pe nt r u r e laxar e º i
divertisment.

Încã un aspect important pentru
noi este integrarea spaþiului verde
ca parte a arhitecturii proiectului.
Ne-am dorit sã aducem natura mai

aproape de consumator prin con-
strucþia unui spaþiu de 15.000 mp,
care iarna poate deservi târgurilor
de Sãrbãtori, iar vara vom avea te-
renuri pentru practicarea diferite-
lor sporturi.
Reporter: Ce potenþial ve-
deþi pentru dezvoltarea
zonei? Acolo sunt multe
companii (inclusiv lista-
te), unde au avut loc liti-
gii - Bucur Obor, Aversa
ºi CI-CO.

Andrei Pogonaru: Cu si-
guranþã existã un potenþial
foarte mare în zona Obor pentru
dezvoltarea de proiecte imobiliare.
În acest moment, aproximativ 8
milioane de vizitatori ajung în fie-
care an aici.

Probabil cel mai mare avantaj îl
constituie accesibilitatea zonei, fo-
arte bine integratã ºi conectatã la
sistemul de transport public. Cen-
trul comercial Veranda este deser-

vit de 16 linii de transport în co-
mun ale RATB, precum ºi de staþia
de metrou Obor, aflatã la mai puþin
de 400 de metri distanþã. Mai mult,
tot aici se aflã ºi numeroase alte
foste spaþii industriale nefolosite.

În acest sens, cred cã pu-
tem spune cã potenþialul

zonei va fi , în t imp,
identificat ºi valorificat
ºi de alþi dezvoltatori.

Reporter: Aveþi în
vedere proiecte conexe

cu mall-ul, în zonã?
Andrei Pogonaru: Dorim

sã oferim clienþilor Veranda o ex-
perienþã cât mai plãcutã, astfel ne
vom concentra pe acest proiect,
inclusiv pe dezvoltarea ºi îmbunã-
tãþirea facilitãþilor zonei. În perioa-
da urmãtoare vom demara lucrãri
de infrastructurã, prin lãrgirea tro-
tuarului ºi construcþia unui refugiu
de tramvai. Avem în plan ºi lãrgirea
strãzii cu o bandã.

De asemenea, urmãrind cererea
de spaþii pe care o avem, pot spu-
ne cã existã probabilitatea extin-
derii centrului comercial Veranda.
În acest sens, structura modularã
ne permite acest lucru, existând
posibilitatea chiar de a gãzdui un
cinema.

Reporter: Ce aºteptãri aveþi de la
autoritãþile locale, pentru dezvol-
tarea zonei?

Andrei Pogonaru: Pânã în pre-
zent, colaborarea cu Primãria Sec-
torului 2 ºi, în general, cu toate au-
toritãþile locale a decurs fãrã pro-
bleme ºi suntem foarte mulþumiþi.
Ne aºteptãm la aceeaºi înþelegere
ºi susþinere din partea acestora ºi
pe viitor, mai ales având în vedere
cã proiectul Veranda aduce un
plus valoare zonei Obor, iar clãdi-
rea primãriei este la mai puþin de
300 de metri distanþã.

Reporter: Consideraþi cã alegeri-
le locale ar putea avea vreun im-
pact asupra proiectului Veranda?
Din ce punct de vedere?

Andrei Pogonaru: Suntem con-
vinºi cã buna colaborare cu autori-
tãþile locale va continua ºi suntem
încrezãtori cã interesul acestora
pentru dezvoltãri care duc la o
creºtere a diferitelor zone din Bu-
cureºti nu va putea decât sã creas-
cã în viitor.

Reporter: Aveþi în vedere ºi alte
proiecte imobiliare?

Andrei Pogonaru: În prezent, ne
concentrãm asupra proiectul Ve-
randa, pe care îl avem în desfãºura-
re, însã ne uitãm mereu la noi opor-
tunitãþi pe care le poate oferi piaþa,
cu precãdere în sectorul industrial.
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